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Zápis z jednání Ústřední volební konference delegátů sekce 

chovatelů králíků, konané 20. 5. 2023 v Praze 

 
Č. jednací: 5-6/2023 

 

Datum: 20. 5. 2023 

 

Místo: Praha 

 

 

Účast: 

 

Přítomni: 

 

 

Delegáti Územních organizací ČSCH: celkem zastoupeno 64 OO ČSCH, s celkem  493 mandáty (tj. 

cca  93,37 % - nadpoloviční většina: Benešov, Beroun, Blansko, Brno – oblast, Bruntál, Břeclav, 

Česká Lípa, České Budějovice, Děčín, Domažlice, Frýdek – Místek, Havlíčků Brod, Hodonín, Hradec 

Králové, Chrudim, Jičín, Jihlava, Jindřichův Hradec, Karviná, Kladno, Klatovy, Kolín, Kroměříž, 

Kutná Hora, Liberec, Litoměřice, Louny, Mělník, Mladá Boleslav, Náchod, Nový Jičín, Nymburk, 

Olomouc, Opava, Ostrava, Pardubice, Pelhřimov, Písek, Plzeň, Plzeň – sever,  Praha – město, Praha – 

východ, Praha – západ, Prostějov, Přerov, Příbram, Rokycany, Rychnov nad Kněžnou, Semily, 

Sokolov, Strakonice, Svitavy, Šumperk, Tábor, Tachov, Teplice, Trutnov, Třebíč, Uherské Hradiště, 

Ústí nad Labem, Vsetín, Vyškov, Zlín,  Znojmo, Žďár nad Sázavou. 

 

 

Delegáti klubů chovatelů králíků ČSCH: celkem zastoupeno 27 klubů z 32 klubů (tj. cca 84,37 %): 

německých obrovitých strakáčů, beranů, moravských modrých, velkých světlých stříbřitých, činčil 

velkých, vídeňských plemen, českých albínů a hototských bílých, novozélandských červených, 

masných plemen, japonských, českých strakáčů, českých červených a českých luštičů, holíčských 

modrých, činčil malých, dailenárů a sallanderů, rhönských, kuních, ruských a siamských, stříbřitých 

malých, holandských, anglických strakáčů, tříslových, moravských bílých hnědookých, českých 

černopesíkatých, zakrslých králíků, Rex klub ČR, angor, teddy králíků a teddy beranů, saténových, 

králičího Hopu. 

 

Ústřední odborná komise chovatelů králíků ČSCH: Ing. Josef Blokeš, Tomáš Červinka, Petr 

Fasora, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Jindřich Šíp, Jiří Jahoda 

 

Delegát kontrolní (KK) sekce: Jiří Andrš, Radim Boháč 

 

Předsednictvo Sboru posuzovatelů králíků: Jiří Jahoda, MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Jindřich 

Šíp, Petr Sirotek 

 

 

Tajemník ÚOK CHK: Josef Vilhelm 



 

Standardová komise: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., 

 

 

Hosté: Mgr. Ondřej Matouš – předseda ÚVV ČSCH 

 Ing. Zdeněk Dráb – předseda Sboru posuzovatelů drůbeže 

  

 Ing. Miroslav Kroft – člen ÚVV ČSCH 

 Lubomír Kesner – člen ÚVV ČSCH  

 

Omluveni. 

 

Zástupce sekce v EE: Dana Caithamlová 

 

Emeritní předseda ÚVV ČSCH a místopředseda EE – Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. 
 

 

OO ČSCH: Cheb, Chomutov, Jeseník, Kolín, Prachatice, Rakovník 

 

 

Prezenční listina je uložena u tajemníka komise na Sekretariátu ÚVV ČSCH. 

 

 

Program zaslaný tajemníkem ÚOK CHK Josefem Vilhelmem: 

 

Program:   

 

1. Zahájení 

2. Volba zapisovatele jednání a ověřovatelů zápisu 

3. Volba mandátové, návrhové a volební komise 

4. Zpráva o činnosti ÚOK CHK - př. MVDr. Martinec, Ph.D. 

5. Zpráva předsedy Sboru posuzovatelů králíků a standardové komise – př. MVDr. 

Šimek, Ph.D. 

6. Zpráva o činnosti chovatelských klubů – př. Červinka 

7. Zpráva o novošlechtění a regeneračních chovech – př. Šíp 

8. Zpráva o plemenných chovech králíků – př. Fasora   

9. Informace o činnosti králíkářské sekce a standardové komise EE – př. Caithamlová 

10. Zpráva ústředního registrátora králíků – př. Jahoda 

11. Zpráva o činnosti s mladými chovateli – př. MVDr. Šimek, Ph.D. 

12. Zpráva o Centrální plemenné knize králíků - př. MVDr. Martinec, Ph.D. 

13. Čerpání rozpočtu 2022 a plán rozpočtu sekce na rok 2024 – př. Vilhelm 

14. Zpráva kontrolní komise sekce – př. Boháč   

15. Představení kandidátů a volby do ÚOK CHK a kontrolní komise sekce 

 

Přestávka   

16. Diskuse  

17. Usnesení 

18. Závěr 
 

 

 

 

 



1.) Zahájení 

 

Jednání zahájil v 10.00 hodin předseda ÚOK chovatelů králíků př. MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D. 

Přivítal přítomné delegáty územních organizací a klubů chovatelů králíků. Zvlášť přivítal předsedu 

Ústředního výkonného výboru ČSCH př. Mgr. Ondřeje Matouše, předsedu Sboru posuzovatelů 

drůbeže př. Ing. Zdeňka Drába. Přečetl omluvný dopis od Bývalého předsedy ÚVV ČSCH a 

místopředsedy EE př. Ing. Jaroslava Kratochvíla. Následně vyzval přítomné, aby minutou ticha uctili 

památku zesnulých posuzovatelů a chovatelů za období od poslední konference. Připoměl, že 

pozvánky s programem byly zaslané tajemníkem sekce Josefem Vilhelmem prostřednictví emailové 

pošty. Po úvodních slovech předal řízení Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů 

králíků př. Petru Fasorovi, který další jednání řídil. Bylo navrženo, aby diskuse byla vždy 

k jednotlivým bodům jedání. Hlasování: nadpoloviční vetšina delegátů pro, navržený program byl 

schválen s tím, že diskuse bude ke každému bodu jednání. 

Předseda KK králíkářské sekce př. Radim obdržel žádost od př. Ing. Josefa Blokeše, který požádal o 

zařazení na kandidátní listinu do voleb. Jako zdůvodnění bylo uvedeno, že v okrese Opava se okresní 

konference konala až v průběhu dubna. Hlasování: Na základě hlasování byl př. Ing. Josef Blokeš 

zařazen na kandidátní listinu pro volby do ÚOK. 

 

2.) Volba zapisovatele jednání a ověřovatelů zápisu 

 

Petr Fasora uvedl, že ÚOK CHK navrhuje jako zapisovatele jednání tajemníka Josefa Vilhelma. 

Hlasování: všichni pro. Jako ověřovatele zápisu byl ÚOK CHK navrženi Martin Bušek a Rostislav 

Valeš. Hlasování: oba navržení ověřovatelé zápisu byli jednomyslně schváleni. Předsedající 

oznámil, že pro potřeby zpracování zápisu se bude jednání nahráváno. Hlasování: mimo jednoho 

delegáta, byli všichni pro. 

 

3.) Volba mandátové, návrhové komise 

 

Do mandátové komise byl navržen za ÚOK chovatelů králíků Josef Vilhelm, následně P. Fasora 

vyzval delegáty k podání návrhů na další členy této pracovní komise. Z pléna byli navrženi př. Robert 

Plecitý a př. Jarmila Parohová. Následně proběhlo hlasování o složení mandátové komise, která 

pracovala ve složení př. Vilhelm, Plecitý, Parohová. Hlasování: nadpoloviční většina delegátů pro 

navržené složení. Vyzval zvolené členy, aby si mezi sebou zvolili předsedu a ujmuli se práce 

mandátové komise. 

 

Do návrhové komise byl za ÚOK chovatelů králíků navržen MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. P. Fasora 

vyzval delegáty o další návrhy do této pracovní komise. Navrženi byli př. Mgr. Zdeněk Volf, Petr 

Koláček. Jelikož další návrhy již nikdo nepodal, tak následovalo hlasování o složení návrhové komise: 

MVDr. Šimek, Ph.D., Mgr. Volf, Koláček. Hlasování: nadpoloviční většina delegátů pro navržené 

složení. Vyzval zvolené členy, aby si mezi sebou zvolili předsedu a ujmuli se práce návrhové komise. 

 

Do volební komise byl za ÚOK chovatelů králíků navržen př. Jiří Jahoda. Předsedající př. Petr Fasora 

vyzval delegáty o další návrhy z pléna do této pracovní komise. Navrženi byli př. Mgr. Lukáš Vacík, 

Jiří Svítil, Miroslav Vaněček, Ing. Miroslav Pawlas. Hlasování: nadpoloviční většina delegátů pro 

navržené složení  

 

4.) Zpráva o činnosti ÚOK CHK za rok 2022  

 

Zprávu o činnosti přednesl předseda ÚOK chovatelů králíků př. MVDr. Miloslav Martinec, 

Ph.D., který konstatoval, že bude hodnotit nejen období od posledního konání konference, ale 

vzhledem k tomu, že se jedná o ukončení volebního období, tak stručně i tot období. 

Poslední ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků, která se konala 23. 4. 2022, 

mimo jiné zástupkyni králíkářské sekce ČSCH v Evropském svazu chovatelů (EE) Daně Caithamlové 

oficiálně přednést při zasedání králíkářské sekce EE upozornění na smysluplnost činnosti EE, pokud 

nejsou konány evropské výstavy a pokud nebudou respektování tradice a historické názvy plemen. 



Tento úkol byl průběžně plněn a první jednání se zástupci EE proběhlo při příležitosti konání 

mezinárodního školení v Polsku. Od května 2022 se ÚOK sešla na pěti jednáních. Bylo to při 

příležitosti konání závěrečných zkoušek a školení adeptů v Ivančicích, při CVMK v Přerově, při CV 

Chovatel 2022 v Lysé nad Labem a závěrem roku v Hovoranech. Poslední jednání se konalo při 

příležitosti školení posuzovatelů králíků v Třebíči v únoru letošního roku. V podstatě každým 

zasedáním se prolínají dva okruhy. Prvním je přenos informací, kde se ÚOK snaží prostřednictvím 

časopisu Chovatel, webu, facebookových stránek přinášet chovatelům králíků co nejvíce informací. 

Druhou oblastí je ekonomika, kdy se ÚOK snaží hledat nejen nejlepší řešení jednotlivých úkolů, ale 

vždy přihlíží na ekonomickou stránku, tak aby náklady nepřevyšovaly únosnou mez. Jedním 

z hlavních bodů za poslední rok byla příprava a realizace vzdělávacích akcí. V Ivančicích se konalo 

školení adeptů na posuzovatele králíků, školení posuzovatelů králíků v Třebíči v únoru 2023. 

V loňském roce byla novým projektem králíkářská akademie, která se konala v červenci v Praze na 

Sekretariátu a v měsíci srpnu v Ivančicích. Byla to akce především pro začínající chovatele králíků. Do 

vzdělávacích akcí je potřeba zahrnout i školení na mezinárodní úrovni. Po loňské konferenci se konalo 

toto v Polsku, kde se zúčastnilo celkem 12 posuzovatelů. V letošním roce se konalo mezinárodní 

školení posuzovatelů králíků na Slovensku v Pezinoku a zúčastnilo se ho celkem 18 posuzovatelů 

z ČR. V loňském roce jsme se naši chovatele zúčastnili mezinárodní výstavy INTERKANIN v Nitře. 

Bohužel letošního ročníku se zúčastnili mimo našich chovatelů jen chovatelé ze Slovenska. V rámci 

péče o králíky na výstavě, byly zakoupeny koše na přenášení králíků, které budou posuzovatele 

využívat i během roku na jiných výstavách. Celostátní výstava mladých králíků se konala v Přerově. 

Celostátní výstavu Chovatel navštívil představitel německého králíkářství př. Markus Eber. Velká 

pozornost byla věnována práci s kluby, kterou je velice důležitá. ÚOK podporuje kluby podle počtu 

vystavených králíků na CVMK a CV. Je stanoven klíč pro rozdělování příspěvků všem 32 klubům. 

V loňském roce proběhlo uznávací řízení PCH v Přerově a v Lysé nad Labem na období 2023 – 2024. 

Pozitivně hodnotil cca 7% zvýšení registrace králíků v okresech a klubech. V oblasti veterinární péče 

bylo na prevenci přispíváno majitelům uznaných PCH králíků. Informoval, že byla firmou Bioveta 

uvedena na trh nová kombinovaná vakcína proti moru. V oblasti genetických zdrojů informoval, že 

byla ÚVV ČSCH zřízena Komise genetických zdrojů do které ÚOK nikoho nenavrhla. Hodně času 

bylo věnováno novelizaci Řádu pro posuzovatele, který je platný od 1. 4. 2023. Předseda ÚOK byl 

během roku na několika zasedání ÚVV, kde upozornil na dodržování Stanov ČSCH. ÚOK byla 

zvolena 26. 5. 2018 ve složení dr. Martinec – předseda ÚOK, genetické zdroje a veterinární 

problematika, Tomáš Červinka – místopředseda ÚOK a práce s kluby chovatelů králíků, Jiří Jahoda – 

předseda Sboru posuzovatelů králíků a Ústřední registrátor králíků, dr. Vlastimil Šimek – tiskový 

referent, práce s mladými chovateli a předseda Standardové komise chovatelů králíků, Petr Fasora měl 

ve své gesci práci s PCH králíků, Jindřich Šíp měl na starosti regenerační křížení a novošlechtění, př. 

Ing. Josef Blokeš – zahraniční spolupráce. Ing. Josef Blokeš podal rezignaci na člena Standardové 

komise chovatelů králíků. Následně ho ÚOK odvolala ze zastupování v EE a na jeho místo 

nominovala př. Danu Caithamlovou, která se v září 2022 stala víceprezidentkou králíkářské sekce EE. 

Během volebního období spojené s pandemií a opatřeními s COVID 19, proběhlo 22 jednání ÚOK 

většinou spojené ze Standardovou komisí či Předsednictvem sboru posuzovatelů králíků. Zápisy jsou 

zveřejněny na stránkách ČSCH. Evropská výstava se konala jen v roce 2018, další EV v roce 2021 

v Rakousku i v roce 2022 v Polsku byly zrušeny. V roce 2020 bylo plně připraveno mezinárodní 

školení posuzovatelů králíků v Solenicích, kterého se mělo dle přihlášek zúčastnit rekordních 200 

posuzovatelů králíků. Bohužel na poslední chvíli bylo toto kvůli pandemii COVIDU 19 zrušeno, a 

přihlášeným účastníkům byly vráceny poplatky v plné výši. Mimořádným počinem bylo vydání 

Vzorníku plemen králíků 2020. Vyzdvihl především týmovou práci, nezvykle širokého kolektivu 

posuzovatelů pod vedením dr. Šimka. Podařilo se zajistit do publikace i sponzory. Kladně hodnotil 

administrování Vzorníků, kde se podařilo vyjednat s ÚVV množstevní slevu. Byly novelizovány 

předpisy. Problém vidí v tom, že není přehled o skutečném počtu chovatelů králíků v jednotlivých 

okresech. Za volební období složilo 9 adeptů úspěšně závěrečné zkoušky. Kladně hodnotil expozici 

králíků Vídeňských plemen v Lysé nad Labem, česko-německé setkání chovatelů králíků českých 

strakáčů, vystavené králíky členů klubu Mm v Lysé nad Labem. Další akcí je seminář v zájmových a 

brojlerových chovech králíků, který je každé dva roky pořádán na ČZU v Praze. Letos by se měl konat 

další ročník. Významný je i podíl příspěvků od členů ČSCH. Poděkoval pořadatelům CVMK 

v Přerově pod vedením př. Jiřího Koláčka, kterých se konalo pět, a pořadatelů CV Chovatel v Lysé 



nad Labem, které byly 4. Závěrem zhodnotil celé volební období jako mimořádně náročné, kdy byla 

různá opatření, nekonaly se výstavy, nedalo se cestovat mezi chovateli. Poděkoval všem členům ÚOK 

chovatelů králíků a tajemníkovi ÚOK. Vyjádřil poděkování všem chovatelům králíků, kteří se na 

rozvíjení českého králíkářství podílí. 

 

 

 

 

5.) Zpráva předsedy Sboru posuzovatelů králíků za rok 2022 

 

Předseda Sboru posuzovatelů králíků př. MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., který přivítal přítomné a 

pozdravil delegáty. Seznámil delegáty konference se složením Předsednictva Sboru posuzovatelů 

králíků, které bylo na počátku volebního období v roce 2018. Složení bylo následující: Jiří Jahoda – 

předseda Sboru posuzovatelů králíků, dr. Vlastimil Šimek – místopředseda Sboru posuzovatelů 

králíků, dr. Miloslav Martinec – vzdělávání adeptů, Jindřich Šíp – technický referent, Ing. Josef 

Blokeš – vzdělávání posuzovatelů králíků. Po letošních volbách, které se konaly při školení 

posuzovatelů králíků v Třebíči je složení následující: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. - předseda Sboru 

posuzovatelů králíků, př. Ing. Aleš Studničný jako jeho místopředseda, Petr Sirotek – vzdělávání 

posuzovatelů, Jindřich Šíp – vzdělávání adeptů, Jiří Jahoda – technický referent. Administrativní 

stránku zajišťuje tajemník ÚOK př. Josef Vilhelm. Role posuzovatelů a vzdělávání posuzovatelůje 

v chovu králíků zcela zásadní a je nezastupitelná. Posuzovatele králíků přenášejí nové poznatky a 

trendy na chovatele. I přes problematické období spojené s Covidem 19 se školení posuzovatelů 

konalo na vysoké odborné a kulturní úrovni. Postřehy ze školení jsou zveřejňovány v časopise 

Chovatel a na speciální facebookové skupině. Školení má vždy teoretickou i praktickou část. Kladně 

hodnotil účast posuzovatelů na školeních, která je téměř 90%. Školí se pravidelně národní plemena, 

další podněty jsou vybírána v souvislosti na momentální stav plemene na výstavách. V poslední době 

byli posuzovatele králíků, kterým je více jak 80 let jmenováni čestnými posuzovateli králíků. Seznam 

je zveřejněn na webových stránkách ČSCH. Z dřívě jmenovaných čestných posuzovatelů je nutné 

jmenovat př. Josef Hladiše. Nedávno byli jmenováni př. Andla, Dvořák, Mgr. Hubáček, Ing. Kubát, 

Kalous, Kolář, Kolibík, Kratochvíl. V loňském roce to byl př. Václav Uličný a letos významný 

chovatel vídeňských plemen králíků př. Antonín Šebesta. Poměrně dobře se daří sbor posuzovatelů 

králíků doplňovat, kdy za volební období složili zkoušky př. Gruncl, Netík, Chalupa, Ing. Hošková, 

Bc. Hellinger, Vanžurová, Ing. Nocar, Bc. Macháček, Kramár. Letošní zkoušky se uskuteční 10. 

června v Ivančicích. Apeloval na všechny přítomné, pokud by věděli o nějakém šikovném chovateli 

králíků, který chtěl začít adeptovat, tak aby mu předali kontakt. Klade důraz na etiku posuzování, 

vystupování a chování posuzovatelů králíků na veřejnosti. V roce 2018 se podařilo vyrobit znak pro 

posuzovatele králíků kde je plemeno český strakáč. Důležitá je příprava a logistika přípravy před 

posuzováním jako je příprava a označení stolů, soupisových arch, rozpis cen atd. Pozitivně hodnotil 

nárůst počtu vystavených králíků o cca 700 ks. Počet králíků je na podobné úrovni jako před Covidem. 

Předseda Sboru posuzovatelů králíků ukázal zajímavé srovnání podílu Šampionů, kdy na CVMK 

v Přerově 2018 - 2020 to bylo od 0,5 – 1% z vystavených králíků. V roce 2022 to bylo již více jak 2%. 

Na CV Chovatel 2022 dostalo cca 5% králíků ocenění 96 a více bodů, kdy 7 králíků obdrželo 97,0 

bodu. Zajímavé je i srovnání počtu udělených bodů kdy na CVMK v roce 2012 byl průměr na 

mistrovskou kolekci 379,12 bodu. V roce 2022 to bylo 381,5 bodu. Na výstavě Chovatel to bylo 

průměrově na mistrovskou kolekci v roce 2012 – 379 bodů a v roce 2022 382,3 bodu. Na letošním 

školení posuzovatelů v Třebíči, bylo rozhodnuto, že k udělení hodnocení 96,0 b není potřeba další 

podpis posuzovatele. Poděkoval členům Předsednictva sboru posuzovatelů za odvedenou práci, a 

konstatoval, že pokud se objeví nějaké stížnosti na výkon posuzovatele, tak se ho snaží předsednictvo 

sboru posuzovatelů králíků řešit.  

 Krátce promluvil jako předseda Standardové komise, kde představil složení této komise, která 

pracovala ve složení dr. Šimek, dr. Martinec, Ing. Patras, Šíp, Fasora a Ing. Blokeš, kterého v průběhu 

období nahradila př. Dana Caithamlová. Hodnotil rozsah a intenzitu prací komise jako nadstandartní. 

Poděkování patří nejen posuzovatelům, ale také garantům. To jsou posuzovatelé, kteří určitá plemena 

chovají a mají s ním letité zkušenosti. Specifikem tohoto vzorníku bylo to, že podíl členů Standardové 

komise byl v každé oblasti tzv. od A – Z. Vzorník byl během roku vydán, a bylo vydáno druhé vydání. 



Do práce Standardové komise patří i změny názvů některých plemen. Jako příklad uvedl posuzovatele 

králíků př. Martina Netíka z Krupky, který šlechtí a vystavuje na CV Krušnohorského králíka. 

Vyzdvihl facebookové stránky králíkářské sekce a poděkoval za založení a administraci těchto stránek 

př. Ing. Jiřímu Nocarovi, Bc. Adamovi Hellingerovi. V součastné době má tato skupina více jak 2000 

členů, včetně zahraničních. Je to poměrně lehká a rychlá propagace králíkářské sekce. Závěrem svého 

vystoupení poděkoval za pozornost. Referoval o brožuře Chov králíků vydané v Profipressu jako 

součást knihy Drobnochovy vydané Ing. Jaroslavem Kratochvílem. Připravuje se vydání nové 

rozsáhlejší knihy Chov králíků, která by měla mít cca 200 stran. Měla by být vydána v podobném 

autorském kolektivu jako Vzorník plemen králíků 2020. V kolektivu dr. Šimka, by měli být př. Jiří 

Jahoda, Ing. Jiří Patras, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., Ing. Zdeněk Volek, Jindřich Šíp, Tomáš 

Červinka, Petr Fasora, Bc. Adam Hellinger, kdy každý má přidělen určité zadání. Zmínil konání 

Králíkářské akademie, která je nastavena třístupňově a v loňském roce se ho zúčastnilo 52 zájemců – 

chovatelů z řad členů, ale i nečlenů ČSCH. Pochvalně se vyjádřil o propagaci králíka národního 

plemene Ččp, který se asi před 10 lety dostal do USA. Nyní bylo toto naše plemeno uznáno a zařazeno 

do tamního vzorníku. Vyjádřil velké poděkování př. Bc. Adamu Hellingerovi, který se o tento úspěch 

zasloužil. Závěrem poděkoval za pozornost. 

 

6.) Zpráva o činnosti chovatelských klubů 

 

       Zprávu o činnosti chovatelský klubů podal místopředseda ÚOK chovatelů králíků př. Tomáš 

Červinka, který má v gesci práci s kluby. V době Covidu19 se ukázalo, že kluby jsou důležitou 

zásobou plemen. V zahraničí se velké výstavy vůbec nekonaly. Poděkoval chovatelům – členům 

klubů, že vystavují své odchovy na celostátních výstavách, protože v době, kdy nebyla možnost 

cestovat do zahraničí a nakupovat nepříbuzný chovatelský materiál, byla toto jedna z mála možností 

nákupu nepříbuzných jedinců do chovů. Kladně hodnotil kvalitu vystavených zvířat. Poděkoval 

klubům za pořádání klubových výstav. Kluby dělají typizaci a liniovou plemenitbu. Seznámil 

přítomné s rozdělením příspěvků klubům, kdy bylo rozděleno 48 247,- Kč. Je to dle předem 

stanoveného klíče, tak aby to bylo transparentní. Pochvalně se vyjádřil o práci klubu vídeňských 

plemen králíků, kde se členové klubu velkou vystavují kvalitní zvířata. Členové tohoto klubu se 

zúčastňují i výstav v zahraničí. Další klub, který př. Červinka kladně hodnotil byl Klub chovatelů 

králíků stříbřitých malých. Početně dobré zastoupení na CVMK a CV, účast na speciální výstavě 

králíků tohoto plemene v Německu. Př. Bušek, Chalupa a Záhrubský přivezli z této výstavy vysoká 

ocenění. Př. Kozub získal individuální ocenění na výstavě v Sasku na králíky Vídeňské bílé králíky. 

Ke klubům, které mají vetší počet králíků na CV patří Klub chovatelů rexů. Za volební období vznikl 

klub chovatelů sallanderů jako součást Klubu chovatelů činčil malých a dailenárů a sallanderů. Dále to 

bylo založení Klubu chovatelů králíků holíčských modrých. V loňském roce měli vystaveno na první 

speciální výstavě 70 králíků s vysokou kvalitou zvířat. Ke zdaru CV chovatelé králíků činčil malých a 

dailenárů. Jak lze výstavu obohatit ukázali chovatele králíků holandských, kteří měli propagační 

šestihranové uspořádání s různě barevnými rázy králíků holandských. Za období 2018 – 2022, byl 

příspěvek klubům ve výši 215 142,- Kč. Klub chovatelů vídeňských králíků měl na CV propagační 

stánek a po této výstavě přijali pět nových členů. Následně poděkoval za pozornost. 

 

 

7.) Zpráva o novošlechtění a regeneračních chovech 

 

       Př. Jindřich Šíp nejdříve pozdravil delegáty, následně seznámil přítomné se stavem novošlechtění 

a regeneračního křížení. Od roku 2021 je nově schválený Řád pro novošlechtění a regenerační křížení. 

Velkým nedostatek vydí již při podání žádosti, které jsou neúplné a mnohdy chybí razítka. Nyní mají 4 

chovatelé povolené novošlechtění. Velmi zajímavě se jeví šlechtění králíka Krušnohorského 

červeného.Ústřední odborná komise na svém zasedání schválila nový vzor žádosti pro povolení 

novošlechtění a regenerace. K dnešnímu dni je povoleno regeneračních křížení konference 111 

chovatelům. Kompletní seznam všech novošlechtění a regeneračních křížení včetně Řádu pro 

novošlechtění a regenerační křížení je zveřejněn na svazovém webu. Informoval o výčtu plemen, která 

jsou nově zařazena. Řada plemen byla sice uznána, ale vyžadují další práci při šlechtění. Dále 

seznámil přítomné s velice podrobným výčtem registrace v regeneračním křížení. V roce 2022 bylo 



v novošlechtění registrováno 23 králíků a v regeneračním křížení 910 králíků. Konstatoval, že je 

potěšitelný zájem chovatelů o regenerační křížení. Z tohoto důvodu je v novém řádu zakotvena 

povinnost vystavení na CV. Poděkoval všem chovatelům za množství odvedené práce při šlechtění 

nových plemen králíků a regeneračním křížení. Tato činnost vyžaduje velké množství práce a 

chovatelského citu pro šlechtění a udržení stávajících plemen králíků. 

 

8.) Zpráva o činnosti plemenných chovů králíků  

 

       Př. Petr Fasora podal informaci o stavu a počtu plemenných chovů králíků. Plemenné chovy 

králíků by měli být výkladní skříní českého králíkářství. Seznam aktivních PCH je zveřejněn na 

webových stránkách ČSCH. V loňském roce proběhlo uznávací řízení pro roky 2023 – 2024, kdy o 

uznání PCH králíků usilovalo 33 chovatelů. Nakonec splnilo 31 žadatelů o PCH. ÚOK podporuje 

finančně PCH v podobě příspěvku na veterinární prevenci. Majitel musí doložit prokazatelné doklady, 

které musí mít náležitosti. Částka se pohybuje do 3 tisíc na jeden PCH, a podotkl, že se jedná o 

nenárokový příspěvek. Př. Fasora seznámil přítomné s výčtem jednotlivých plemen a majitelů 

uznaných PCH. Tento podrobný seznam je zveřejněn i na webových stránkách ČSCH. Zajímavé je 

zastoupení jednotlivých skupin plemen, kdy velká plemena jsou zastoupena 6,5 %, střední 32 %, malá 

39 %, zakrslá 13 %, se zvláštní strukturou srsti 6,5 % a dlouhosrstá plemena jsou zasoupena 3 %. 

Vyslovil politování nad zastoupením krátkosrstých plemen králíků, zastoupení strakáčů, beranů. Je 

možné změnit v budoucnu koncepci, jak plemenné chovy vést. Toto bude úkol pro novou ÚOK a 

závěrem vyslovil naději na ještě větší počet zájemců o PCH králíků, kteří by produkovali kvalitní 

zvířata. Následně poděkoval za pozornost. 

 

9.) Informace o činnosti králíkářské sekce a standardové komise EE. 

 

Český svaz chovatelů zastupuje v králíkářské sekci př. Dana Caithamlová, která v den konání 

Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů králíků byla na zasedání EE 

v bulharské Sofii. Zprávu v zastoupení př. Dany Caithamlové přečetl př. Vilhelm 

v následujícím znění:  

Od poslední naší ústřední konference ČR se standartová komise králíků při EE sešla celkem 

3x.  V Bosně na evropském zasedání 26.-29. 5.2022, v Neuhofu v Německu 30. 9 - 2. 10. 

2022 a 14. -16. 4. 2023 opět v Neuhofu, na kterém jsem bohužel nemohla být přítomna, 

protože ve stejný termín se v České republice konalo školení posuzovatelů s volbami do 

subkomise posuzovatelů. Velký čas jednání ve standartové komisi je věnován přípravě 

nového vzorníku, který by měl být hotový začátkem roku 2024, a podle něj by se již 

posuzovalo na Evropské výstavě v naší republice v listopadu 2024. V současné době je již 

skoro hotový, jen se budou řešit drobné korektury v textu, a hlavně fotografie králíků do 

vzorníku.  Je zpracováván podle německého standardu, takže i bodová stupnice bude trochu 

jiná, i když pouze přehozením první a druhé pozice v oceňovacím lístku. Celkový náklad 

vzorníků bude 1000 nebo 1500 kusů. Podle toho, kolik si jednotlivé země budou chtít nových 

vzorníků objednat. Že není jednoduché takový vzorník udělat, si mnozí chovatelé nedovedou 

ani pomyslet. Jen si představte, že stejné plemeno králíka se chová třeba v 10 nebo 20 zemích 

Evropy, a v každé má třeba trochu jinou váhu, délku uší nebo požadavky na kresbu. V některé 

zemi je nějaká vada přípustná, v některé již výluková. A Evropský standard by měl mít 

vytvořené takové mantinely, aby se do nich vešli všechny rozdílnosti toho plemene. V tomto 

standardu budou uvedena ta plemena, která se chovají alespoň ve 3 zemích Evropy a jsou 

vystavována na Evropských výstavách.  

Poslední zprávy z Evropského zasedání jsou takové, že dnes v Sofii budeme volit nového 

pokladníka svazu místo Willi Littau, tam je jeden kandidát – Hansjörg Opala, volební období 

končí také prezidentovi EE svazu Gionu Grossovi, tam se ale předpokládá, že když nebude 

žádný protikandidát, tak bude nadále vykonávat tuto funkci do roku 2025. Co se týká 

pořádání Evropských všeobecných výstav, je stále velké finanční riziko, že se na poslední 



chvíli výstava zruší hlavně kvůli ptačí chřipce a veterinárním podmínkám EU. Evropský svaz 

poslední dobou intenzivně komunikuje s EU ohledně paragrafů 688 a 429 na převoz a 

vystavování peří. Takže uvidíme, s jakými novinkami Sekce pro zdraví zvířat při EE 

vystoupí.  

Co se týká speciálních evropských výstav králíků, tak jsou na tento rok schváleny tyto 

výstavy. 

25. -26. 11. 2023 Francie – Epinal / Stříbřití králíci                                                                                                                       

27. -29. 10. 2023 Holandsko - Vollenhove / Rexi střední, malí, zakrslí a berani                                                                         

18. -19. 11. 2023 Belgie – Herve / Zaječí králíci a Polisch                                                                                                           

24. -26. 11. 2023 Slovensko – Nitra / Holíčský králík                                                                                                                                     

20. -21. 1. 2024 Německo – Pirmasens /  zakrslí berani 

Děkuji za pozornost a o dalších zprávách z Evropského svazu vás budu informovat 

prostřednictvím ÚOK. 

 
10.) Zpráva ústředního registrátora králíků 

 

 Zprávu ústředního registrátora přednesl př. Jiří Jahoda, který delegáty seznámil s počty 

registrovaných králíků v rámci ČSCH a skladbou plemen, která se za poslední rok u nás registrovala. 

Registrátoři OO a klubů mají jednu základní povinnost, která je od nich vyžadována, a to odevzdávání 

ročního výkazu registrace králíků. Bohužel některé výkazy jsou dodávány až po několika urgencích, 

anebo jsou nečitelné či neúplné. Ukázal přehlednou tabulku, kterou si z velkou pečlivostí vede, kde je 

vidět, kdy který okres Výkaz registrace králíků odevzdal. Celkem bylo registrováno 53 090 ks králíků. 

V okresech to bylo 33 758 ks, v klubech 18 399 ks a v novošlechtění a regeneračním křížení 933 ks. 

Nejvíce se registrují střední plemena králíků, která tvoří 61% všech registrovaných králíků. Malá 

plemena jsou také na vzestupu. Naproti tomu angor, kterých se před rokem 1989 registrovalo kolem 

700 ks se nyní registruje jen několik desítek kusů. Nejvíce králíků bylo v roce 2022 registrováno 

v okrese Žďár nad Sázavou 1394 ks, na druhém místě to bylo Brno s 1393 ks a na třetím místě byl 

Havlíčkův Brod se 1196 ks. Na webových stránkách ČSCH je každoročně zveřejněn přehled registrace 

z předchozího roku. Napomáhá to tomu, že případný zájemce o dané plemeno snadno zjistí, kde se 

požadované plemeno chová. Potom není nic jednoduššího než se spojit s registrátorem či s kontaktní 

osobou okresu či klubu a požádat o bližší informace. Úbytek oproti roku 2018 je asi 10 tisíc kusů. 

Nicméně vyslovil naději, že výhledově se registrace králíků početně zvýší. Následně poděkoval za 

pozornost a předal slovo řídícímu Ústřední volební konference př. Petru Fasorovi. 

 

 

11.) Zpráva o činnosti s mladými chovateli 

 

Př. MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. ve svém dalším vystoupení pozdravil všechny účastníky jednání. 

Ve svojí gesci má na starosti práci s mladými chovateli. Ukázal tabulku účasti na Celostátním kole 

chovatelské dovednosti od roku 2018. V tomto roce se celostátní kolo konalo v Praze, kde se 

zúčastnilo 110 soutěžících z toho 25 v sekci chovatelů králíků. V roce 2019 v Přerově to bylo 122 

soutěžících z toho 31 v sekci chovatelů králíků. V roce 2020 se z důvodu pandemie celostátní kolo 

nekonalo. V roce 2021 byl zaznamenán pokles na 56 soutěžících při 18 soutěžících mladých králíkářů. 

Prvně již soutěžili chovatele z králičího Hopu. V loňském roce se Celostátního kola v Jihlavě 

zúčastnilo již 86 soutěžících a z toho 24 v sekci chovatelů králíků. Podílově to vychází na 28 % 

mladých soutěžících králíků. Dlouhodobě má sekce chovatelů králíků největší zastoupení účastníků. 

Seznámil přítomné s pořadím na prvních třech místech v obou kategorijích.  Letošní celostátní kolo se 

uskuteční ve Střední zemědělské škole v Olomouci, a je možné se na něj do 5. 6. 2023 ještě přihlásit. 

Soutěž se skládá s písemného testu a ústní zkoušky. Někteří mladí chovatelé využili nabídky k možné 

účasti při posuzování na CVMK v Přerově. Jednalo se pro mladé chovatele o možnost získání cenných 

informací od zkušených posuzovatelů a chovatelů králíků v které je třeba pokračovat. Soutěž je 

rozdělena na dvě kategorie dle věku. I. kategorie je 8 – 14 let, II. kategorie 15 -18 let. Podle věku je 

potom sestavována náročnost otázek pro soutěžící. Práce s mládeží by měla být celoroční, a nejen 

v jednom měsíci v roce, kdy je olympiáda. Dúležité jsou ukázkové expozice mladých chovatelů, které 



nám můžou přilákal nové zájemce o chovatelství, ale také ukáží veřejnosti, že existuje Český svaz 

chovatelů, kde je možnost dalšího vyžití. Pro mladé chovatele je to nejlepší praktická škola. Vidí zde 

nejen posuzování králíků, ale naučí se správnému zacházení s králíky. Posuzovatelé jim rádi předají 

zkušenosti či odpoví na otázky. Někteří přijeli v roce 2022 na pomoc na různé výstavy, kde pracovali 

jako zapisovatelé či nosiči. Výchovou mladých získáme nové vystavovatele na výstavách všeho typu, 

ale i velmi schopné garanty například na celostátních a speciálních výstavách. Vyslovil nutnost 

v tomto trendu nadále pokračovat a nepoléhat na to, že uděláme jednou za rok jednu výstavu, a mladí 

chovatelé se nám budou hrnout sami. 

 

 

12.) Zpráva o Centrální plemenné knize králíků  

 

        MVDr. Martinec podal zprávu o národních plemenech králíků, která jsou zařazena v národním 

programu GZ. Jsou to plemena moravský modrý, český albín, moravský bílý hnědooký, český 

černopesíkatý, český červený, český luštič a český strakáč – černého rázu. Registraci přes CPKK je 

potřeba chápat jako základní nástroj k vedení národního programu genetických zdrojů králíků. 

V posledních několika letech jsme zaznamenali pokles u Českého červeného a Českého luštiče. 

Každoročně je zpracována a předkládána výroční zpráva genetických zdrojů, která je prezentována na 

Radě GZ, kde jsou zástupci VÚŽV Uhříněvse a MZe.  Podpora chovatelů na aktivní králíky je na 

maximální hranici téměř 500,- Kč na kus. Od roku 2019 je v rámci tzv. kooperační smlouvy 

podporována činnost v klubech národních plemen králíků každoročně částkou 25 tisíci korunami. 

Jedná se o příspěvek ve výši 3 – 5 tisíc korun. Postavení králíkářské sekce je ve VÚŽV na velmi 

vysoké úrovni, díky dlouholeté vzájemné spolupráci a osobnímu jednání. 

 

13.) Čerpání rozpočtu 2022 a plán rozpočtu sekce na rok 2024 
 

       S čerpáním rozpočtu 2022 a návrhem rozpočtu na rok 2024 seznámil přítomné tajemník 

králíkářské sekce př. Josef Vilhelm. Tajemník komentoval čerpání rozpočtu 2022 a podával vysvětlení 

k čerpání rozpočtu. Delegáti chtěli vysvětlit položku DPP, ubytování a stravování posuzovatelů při 

školení posuzovatelů. Před představením rozpočtu na příští rok se tajemník delegátům omluvil za 

rozeslaný návrh rozpočtu. Při prezenci byl delegátům dán k dispozici nový návrh rozpočtu, který 

respektuje schválená pravidla. Rozpočet všech sekcí je koncipován dle schválených pravidel. Celkové 

náklady králíkářské sekce jsou plánované na rok 2024 ve výši 339 000,- Kč. Návrh rozpočtu je 

koncipován jako vyrovnaný. Tajemník předeslal, že se jedná jen o návrh, který bude zapracován do 

celosvazového rozpočtu a předložen delegátům VH ke schválení.  

            

    

 

14.) Zpráva kontrolní komise sekce 

 

     Zprávu KK sekce přednesl její předseda Radim Boháč. Komise pracovala ve složení př. Radim 

Boháč a Jiří Andrš jako dvoučlenná. V roce 2022 proběhla kontrola pěti zasedání ÚOK chovatelů 

králíků a jedné Ústřední konference. Zápisy z jednání byly zveřejněny na webových stránkách ČSCH. 

Ve dvou případech byly předány k dílčí opravě v usnesení a jednotlivých bodech. Kontrolní komise 

během roku 2022 neřešila žádné písemné stížnosti ani žádné kárné řízení. Na přelomu března a dubna 

byl stanoven záměr provedení kontroly hospodaření na den před dnešní konferencí. Požadavkem bylo 

předložení výsledovky, přijmových a výdajových dokladů, přehled vystavených faktur. Dle 

schváleného rozpočtu a jeho čerpání konstatoval, že po této stránce byly finanční prostředky ještě 

ušetřené. Konstatoval, že nebyly doloženy příjmové a výdajové doklady. Z tohoto důvodu nemohla 

být provedena detailní kontrola dokladů, jak jsou doklady vypisované, co a jak je účtováno. Kontrolní 

komise vycházela pouze z čísel uvedených ve výsledovce. Toto předseda KK vidí jako velký 

nedostatek s tím, že je potřeba tomuto udělat nápravu. Některé doklady si bude potřeba vyžádat a 

konkrétní položky zrevidovat. Byly kontrolovány tři střediska a to středisko 320, 320 akademie a 321. 

Vzhledem k tomu, že králíkářská akademie nebyla ve schváleném plánu práce a ani nebyla 

rozpočtována, tak bylo účtováno na samostatném středisku. Po celkovém hodnocení, včetně vyplacení 



DPP byla tato ve ztráte 15 791, 75 Kč. Vzhledem k tomu, že nebyla provedena fyzická kontrola 

účetních dokladů a dle údajů ve výsledovce, tak KK navrhuje si některé doklady vyžádat do 1. 6. 

2023. Na následné schůzi ÚOK, která je plánována na 10. 6. 2023 do Ivančic bude nové KK předána 

zpráva nová. Ta bude zveřejněna v časopise Chovatel a na webových stránkách ČSCH. Tajemník 

zdůvodnil čerpání prostředků na králíkářskou akademii a následné čerpání z položky DPP z rozpočtu. 

Delegát okr. Pelhřimov př. Mgr. Lukáš Vacík navrhl, aby se na místo pořádání králíkářské akademie, 

dělal na celostátní blok přednášek, které by byly zdarma. Vidí v tom možnost daleko lepšího získávání 

nových členů ČSCH. Př. dr. Šimek reagoval na připomínky ohledně králíkářské akademie, kdy 

oznámil, že v letošním roce se tato bude konat v Brně a v Rudné u Prahy a vše bude pod zaštítěním 

ZO ČSCH Ivančice. Spolu s dr. Martincem koncem září loňského roku společně zpracovali návrhy 

projektů, které by bylo možno uspořádat v rámci dotačních titulů. Bohužel tyto projekty nebyly 

podány. K přednáškám na celostátních výstavách vystoupil dr. Miloslav Martinec, který podotkl, že 

při těchto akcích je účast na přednáškách velmi malá. Př. Boháč se vyjádřil, že králíkářská akademie 

má smysl, ale musí být rozpočtována nebo nemůže být pořádána jako ztrátová. 

 

 

15.) Představení kandidátů do voleb ÚOK a KK  

 

Předsedající př. Petr Fasora vyzval tajemníka, aby předal volební komisi volební lístky pro první kolo. 

Nejprve se hlasovalo o zařazení př. Ing. Josefa Blokeše o zařazení na kandidátní listinu. Účastníci 

konference schválili velkou většinou jeho zařazení do voleb do ÚOK, pouze tři zástupci OO se zdrželi 

hlasování. Představení kandidátů řídil předsedající př. Petr Fasora. Kandidáti do ÚOK se následně 

představili a uvedli, jak by se chtěli podílet na práci v ÚOK: 

Ing. Josef Blokeš, Radim Boháč, Dana Caithamlová, Tomáš Červinka, Petr Fasora, Ph.Dr. Jan Jirků, 

Ph.D., Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., Petr Sirotek, Jindřich Šíp, Mgr. Lukáš 

Vacík. Následně se představili kandidáti do KK králíkářské sekce: Tomáš Andrle, Jiří Andrš, Bc. 

Adam Hellinger, Ing. Jiří Nocar. Do ÚOK se volilo jen šest členů. Předseda Sboru posuzovatelů 

králíků dr. Šimek je automaticky členem ÚOK. Následovala volba členů ÚOK. V prvním kole byli 

zvoleni př. Boháč, Sirotek, Kulanda, Caithamlová, Červinka. Ve druhém a třetím kole nebyl zvolen 

nikdo. Před každým kolem voleb mandátová komise seznámila přítomné s počtem mandátů. Následně 

byl jako sedmý člen ÚOK kooptován př. Mgr. Lukáš Vacík, který bude do příští Ústřední konference 

členem ÚOK. Do KK byli zvoleni př. Andrš, Andrle, Ing. Nocar. 

 

16.) Diskuse 

 

Mgr. Ondřej Matouš - v úvodu tohoto bodu vystoupil předseda ÚVV ČSCH Mgr. Ondřej Matouš, 

který se vyjádřil k vystoupení předsedy ÚOK dr. Martince, který poukázal na nedostatečnou 

komunikaci mezi ÚOK chovatelů králíků a ÚVV ČSCH. Seznámil přítomné s přípravou EV v roce 

2024, kdy se hledalo přijatelné řešení na pořádání s hledika možných rizik v případě nečekaných 

veterinárních nařízení a následného zrušení EV 2024. Jednou z variant je pořádání omezené Evropské 

výstavy na králíky a morčata. Na EE byly zaslán návrh variant a podmínek za kterých by bylo možné 

pořádání EV 2024 v České republice nastínil, že s největší pravděpodobností by místem konání byla 

v Lysá nad Labem. Jako součást EV by se mohal konat CV holubů a drůbeže. Odpověděl na dotazy 

ohledně parkování, ubytování a další. Jakmile bude podepsána Smlouva o pořádání EV, tak bude 

sestaven výstavní výbor, kde bude mít každý člen na starosti určitý okruh k zajištění. Diskuse bylo 

ohledně výběru výstaviště. Odpověděl také na nepředložení zpracovaných projektů do dotačního 

titulu. Z důvodu krácení všech dotací v letošním roce, byla podána žádost o celkovou dotaci ve výši 2 

milionů korun. 

 

Jiří Andrš – se dotazoval na způsob výběru posuzovatelů a proplácení účastnického poplatku na 

mezinárodním školení na Slovensku v Pezinoku, které se konalo v letošním roce. Dále se dotazoval na 

zveřejňování a informování výsledků uznávacího řízení PCH králíků na roky 2023 – 2024. Na 

informování veřejnosti odpovídal př. Fasora. Na výběr posuzovatelů pro mezinárodní školení 

vystoupil předseda ÚOK dr. Miloslav Martinec, který zdůvodnil zvolený způsob výběru. Je potřeba 



dát prostor posuzovatelům, kteří mají zatím pouze dvě školení. Možnost účasti byl dána všem 

posuzovatelům králíků. 

 

Ing. Pavel Řídký - ve svém vystoupení navrhl, že platnost PCH by neměla být jenom na dva roky, ale 

např. na 3 možná 5 let. Druhý dotaz měl na to, jak vůbec dopadla ekonomicky poslední CV Chovatel 

v Lysé nad Labem. Na dotaz ohledně platnosti PCH odpověděl předsedající, který má PCH ve své 

gesci. O historickém vývoji PCH a tzv. Kontrolovaných chovů, vystoupil dr. Miloslav Martinec. 

Připustil, že vzhledem k součastným podmínkám a trendům bude toto určitě předmětem dalších 

jednání. K ekonomickým výsledkům CV Chovatel vystoupil předseda ÚVV ČSCH, který některé 

záležitosti objastnil. Další otázkou od Ing. Pavla Řídkého bylo používání elektronické registrace 

králíků a k současným používaným programům. Př. Boháč navrhl, aby byl jeden program oficiální 

program. Bylo by to jednak zrychlení, zpřehlednění s ušetřením nákladů za poštovné. Na sousedním 

Slovensku se elektronická registrace králíků používá. Př. Šíp a Fasora informovali, že ÚOK nedostala 

žádnou oficiální žádost z okresů a toto bylo ponecháno na dobrovolnosti. Př. Boháč uvedl, že chybí 

především osvěta veřejnosti. Bude navrženo do usnesení z dnešního jednání. 

 

Př. Radim Boháč se dotazuje, jak bude financováno mezinárodní školení posuzovatelů králíků, které 

není v návrhu rozpočtu na rok 2024. Na tento dotaz odpověděl dr. Martinec s tím, že pokud bude EV 

v roce 2024 v ČR, tak i školení posuzovatelů bude účtován na samostatném středisku EV. 

 

Př. Jiří Andrš oznámil, že předsedou KK králíkářské sekce bude po dohodě zvolených na příštích pět 

let př. Tomáš Andrle. 

 

Př. MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D, - ve svém závěrečném vystoupení končícího předsedy, 

poděkoval všem za spolupráci, popřál novému předsedovi ÚOK př. Petru Sirotkovi a nově zvolené 

ÚOK a KK hodně zdaru ve vedení králíkářské sekce.    

 

 

17.) Usnesení 

 

         MVDr. V. Šimek, Ph.D., přednesl návrh na usnesení. Po krátké diskuzi a doplnění některých 

bodů bylo přistoupeno k hlasování. Předtím byla provedena kontrola počtu mandátů z důvodu toho, že 

několik delegátů z jednání předčasně odešlo. Mandátová komise oznámila, že aktuální stav je 493 

mandátů a jednání je usnášeníschopné. 

Hlasování: pro přijetí usnesení bylo 448 mandátů. Usnesení bylo přijato, a je součástí zápisu. 

 

18.) Závěr 
 

Závěr Ústřední volební konference delegátů sekce chovatelů králíků udělal za př. Petra Fasoru, který 

z jednání odešel př. MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., poděkoval všem za konstruktivní jednání, popřál 

pevné zdraví, hodně chovatelských úspěchů a šťastnou cestu domů a v 17.45 hodin jednání ukončil. 

 

 
 

Usnesení z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků 

Datum: 20. 5. 2023 

Místo: Sekretariát ÚVV ČSCH Praha 

Účast z pozvaných delegátů OO (526 mandátů) a chovatelských klubů (účast 27 zástupců 

klubů z 32): přítomni delegáti s 493 mandáty (prezenční listina je uložena u tajemníka komise na 

Sekretariátu ÚVV ČSCH); v době hlasování o usnesení přítomni delegáti s celkem 448 mandáty 

 

Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků: 

a) SCHVALUJE: 

- program jednání, 



- zapisovatele jednání Josefa Vilhelma, 

- ověřovatele zápisu: Martin Bušek, Rostislav Valeš 

- mandátovou komisi ve složení: Josef Vilhelm, Robert Plecitý, Parohová 

- návrhovou komisi ve složení: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Mgr. Zdeněk Volf, Petr Koláček 

- volební komisi ve složení: Jiří Jahoda, Mgr. Lukáš Vacík, Miroslav Vaněček, Ing. Miroslav Pawlas, 

Jiří Svítil 

- zprávu předsedy ÚOK CHK o činnosti přednesenou MVDr. Miloslavem Martincem, Ph.D., 

- zprávu předsedy Sboru posuzovatelů králíků ČSCH a zprávu předsedy Standardové komise sekce 

chovatelů králíků přednesenou MVDr. Vlastimilem Šimkem, Ph.D. 

- zprávu o Centrální plemenné knize králíků a veterinární problematice přednesenou MVDr. 

Miloslavem Martincem, Ph.D., 

- zprávu o činnosti chovatelských klubů králíků přednesenou Tomášem Červinkou, 

- zprávu o stavu plemenných chovů králíků přednesenou Petrem Fasorou, 

- zprávu o novošlechtění a regeneračním křížení králíků přednesenou Jindřichem Šípem, 

- zprávu ústředního registrátora králíků ČSCH přednesenou Jiřím Jahodou, 

- zprávu o činnosti mladých chovatelů králíků MVDr. Vlastimilem Šimkem, Ph.D., 2 

- zprávu o činnosti králíkářské sekce Evropského svazu a Standardové komise EE přednesenou v 

zastoupení Josefem Vilhelmem, 

- zprávu kontrolní komise sekce přednesenou Radimem Boháčem, 

- volbu Ústřední odborné komise chovatelů králíků ve složení:  

• Boháč Radim – místopředseda ÚOK 

• Caithamlová Dana – členka ÚOK, mezinárodní kontakt  

• Červinka Tomáš – člen ÚOK, chovatelské kluby a plemenné chovy  

• Kulanda Stanislav – regenerační křížení a novošlechtění  

• Sirotek Petr – předseda ÚOK  

• Šimek Vlastimil, MVDr., Ph.D. – člen ÚOK, výchova mladých chovatelů, předseda Sboru 

posuzovatelů králíků 

- volbu kontrolní komise sekce chovatelů králíků ve složení: 

• Andrle Tomáš – předseda kontrolní komise 

• Andrš Jiří – člen kontrolní komise 

• Nocar Jiří, Ing. – člen kontrolní komise 

- volbu delegáta na Valnou hromadu ČSCH – Radim Boháč, náhradník Petr Sirotek 

- návrh rozpočtu sekce na rok 2024. 

 

 b) BERE NA VĚDOMÍ: 

- příspěvky v diskuzi 

- kooptaci Mgr. Lukáše Vacíka do ÚOK CHK do nejbližší ústřední konference, 

 

 c) UKLÁDÁ: 

- ÚOK chovatelů králíků zpracovat řešení sjednocené elektronické registrace králíků, které bude 

předloženo následující ústřední konferenci v roce 2024, 

- vyhlášení doplňkových voleb do ÚOK CHK na nejbližší ústřední konferenci sekce chovatelů králíků, 

v počtu 1 člena, 

- předchozí kontrolní komisi opětovně do 1. 6. 2023 vyzvat účetní Sekretariátu ÚVV ČSCH o 

předložení příjmových a výdajových dokladů zaúčtovaných ve výsledovce roku 2022; předchozí 

kontrolní komise sekce chovatelů králíků provede kontrolu těchto dokladů společně s nově zvolenou 

kontrolní komisí nejpozději do dalšího zasedání ÚOK chovatelů králíků s tím, že výsledná zpráva 

bude uveřejněna na webových stránkách ČSCH v sekci chovatelů králíků. 

 
Hlasování: 

Pro usnesení: 423 

Proti usnesení: 0 

Zdržel se: 25 

Výsledek: Usnesení bylo přijato. 

 



 

Za návrhovou komisi: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Mgr. Zdeněk Volf, Petr Koláček 

 

 

MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D., v. r.       Tomáš Červinka, v. r. 

Předseda ÚOK CHK      Místopředseda ÚOK CHK 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm 

Ověřovatelé: Tomáš Červinka, Stanislav Kulanda, Jiří Svítil  

Zápis zaslán k publikaci na webu ČSCH. Usnesení publikováno ve svazovém časopise 

Chovatel 

 


